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           SAOPŠTENJE POVODOM PONUDE ZA PREUZIMANJE AKCIJA A.D.   

                                        „AGROBAČKA“ IZ BAČKE TOPOLE 

 

 

           Savet za borbu protiv korupcije dobio je predstavku grupe malih akcionara A.D. „Agrobačka“ 

iz Bačke Topole u kojem iznose zabrinutost zbog toga što je Centralni registar hartija od vrednosti      

3. marta 2011. godine objavio obaveštenje da je d.o.o. „BAČKA“ iz Čonoplje dalo ponudu za 

preuzimanje akcija izdavaoca „AGROBAČKA“ a.d. Bačka Topola. Akcionarski fond je vlasnik 

34,07%, a PIO Fond Republike Srbije 9,8% akcija «Agrobačke», što praktično znači da će odluka 

Agencije za privatizaciju o prodaji akcija iz državnog portfelja presudno uticati na uspeh ponude za 

preuzimanje. Akcionari su u predstavci ukazali da je d.o.o. „BAČKA“ iz Čonoplje u stoprocentnom 

vlasništvu nepoznate firme NATRONISA INTERNATIONAL INC. sa ofšor destinacije Belize, iza 

koje zapravo stoji Ferenc Brindza, koji je kupio imovinu više preduzeća i odveo ih u stečaj. U 

predstavci se upozorava da je Ferenc Brindza svojim nesavesnim radom, bez posla ostavio 500 

radnika, a bez egzistencije 2 hiljade graĎana Bačke Topole i severne Bačke. Akcionari izražavaju 

sumnju da je Brindza sve to učinio nezakonitim sticanjem kapitala i sistematskim uništavanjem 

privrednih društava, meĎu kojima su a.d. „Topola univerzal“ Bačka Topola, čiji je račun u blokadi, 

„TPU company“ d.o.o. Bačka Topola, koja je u stečaju, d.o.o. „TU Topek“ iz Bačke Topole, koji je 

takoĎe, u stečaju, zatim  a.d. „Ravnica“, Bečej – u stečaju, a.d. „Univerzal“ iz Bečeja – u stečaju i 

a.d. „SU marketi“ iz Subotice. 

           Kako navodi malih akcionara a.d. „Agrobačka“ ukazuju na opasnost da bi prihvatanjem 

ponude za preuzimanje, koju je dalo preduzeće iza kog stoji kapital sumnjivog porekla, Akcionarski 

fond ugrozio a.d. „Agrobačku“, njene akcionare i zaposlene, Savet se obratio Upravi za sprečavanje 

pranja novca i Agenciji za privatizaciju. Imajući u vidu da je izostanak kontrole porekla novca u 

privatizaciji u Srbiji proteklih godina doveo do katastrofalnih posledica u privredi i gašenja velikog 

broja preduzeća i radnih mesta, Savet smatra da bi Agencija za privatizaciju i Akcionarski fond 

prilikom odlučivanja o ponudi d.o.o. «Bačka» Čonoplja, morali sa posebnom pažnjom da razmotre 

argumente malih akcionara a.d. „Agrobačke“.  

          Pozivajući se na Zakon o slobodnom pristupu informacijama od javnog značaja, od Uprave za 

sprečavanje pranja novca je zatraženo da Savet obavesti o tome da li је brokersko-dilersko društvo 

„Citadel Securities“ a.d. iz Beograda obavestilo Upravu o pomenutoj ponudi za preuzimanje, na šta 

ga obavezuju član 4, kao i član 6. Stav 2 tačka 2 Zakona o sprečavanju pranja novca. TakoĎe, 

zamolili smo Upravu da nas izvestiti o radnjama koje je preduzela u skladu sa pomenutim Zakonom. 

 

 

 

U Beogradu, 18. mart 2011.                                       

 

                                                                                                        Predsednica 

                         

                                                                                                        Verica Barać           


